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Ročník 17 ČERVENEC  2007 Cena Kč 5,- 

Ze zasedání Rady a Zastupitelstva 

Dne 15. 6. 2007 se Rada městyse sešla na své 15. schůzi, kde projednala následující záležitosti: žádost o prodej části 
pozemku návsi ve Lhotce /žádost byla zamítnuta/, žádost Centra pro pomoc dětem a mládeži o prominutí poplatku 
ze vstupného na kulturní akci „Cihelna vystupovat“ /žádost byla schválena/, nabídku na řešení opakovaného rušení 
veřejného pořádku na náměstí kamerovým systémem se záznamem /bylo schváleno pořízení kamerového systému, 
který bude monitorovat 24 hodin denně centrum Křemže se záznamem/, dále Rada rozhodla dle pořadníku o přidělení 
uvolněného místa v Domě s pečovatelskou službou, Rada rozhodla o postupu u neplatičů místního poplatku za psa/ 
neplatiči, kteří nezaplatili dle vyhlášky do konce května, budou upozorněni dopisem, pokud nesplní tuto povinnost do 
konce června, bude jim vyměřen poplatek s 50% sankcí/, dále Rada projednala „Studii proveditelnosti a vlivů na životní 
prostředí-Lyžařský sjezdový areál na Kleti“, kterou předložil JUDr. Faktor/ se záměrem byl vysloven souhlas s tím, že 
bude zařazena do zadání změny územního plánu/, a informace o průběhu příprav na 16. Křemežský veletrh.

Dne 2. 7. 2007 se na své 16. schůzi sešla Rada městyse na společném zasedání se Zastupitelstvem městyse. Na 
jednání bylo projednáno: žádost o prodej části pozemku nad objektem bývalého Pramenu v ul. Spojovací /prodej 
nebyl schválen, s tím že bude učiněna poptávka po zpracování zastavovací studie lokality, z které vyplyne, jaká část 
pozemku je do budoucna pro obec nepotřebná a bude možné jednat o jejím prodeji/, opakovaně byla projednána 
žádost o prodej pozemku ve Lhotce na návsi /zamítnuto/, stav přípravy zřízení nové třídy MŠ /podle dřívějšího 
rozhodnutí řešit tuto potřebu nástavbou MŠ v Křemži, kam bude přesunuta knihovna a obnovena třída MŠ ve stávající 
knihovně je zpracovávána dokumentace/, doplnění zadání změny územního plánu o plochu mezi Chlumem a cestou 
k pile Bořinka pro budoucí možnost obytné zástavby /schváleno/, opakovaně „Studii proveditelnosti a vlivu na životní 
prostředí - Lyžařský areál na Kleti“, předloženou p. JUDr. Faktorem /záměr byl s výjimkou jednoho hlasu schválen/, 
zprávu o stavu a rozvoji Základní umělecké školy/ zprávu vzalo ZM na vědomí s tím, že v současné době nemá obec 
finanční prostředky na komplexní rekonstrukci budovy bývalého obecního úřadu pro nové záměry ZUŠ /byla podána
zpráva předsedy Školské rady o jednání rady a podrobně byl projednán stav a připomínky k přípravě 16. Křemežského 
veletrhu a doprovodné akce „Jan Smil z Křemže a jeho doba”.

Ing. Josef Troup-starosta

červenec

1.7.1349 – byla vystavena v Mohuči císařem Karlem 
IV. zakládací listina hradu Dívčí kámen. Její latinský 
text je napsaný na nevelkém pergamenu o rozměrech  

27,5 x 15 cm. Listina je nepochybně pravá, problém je 
ovšem v datovací formuli. Dne 1.7.1349 se Karel IV. 
nezdržoval v Mohuči, ale ve Frankfurtu nad Mohanem. 
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Podle zasvěceného a odborného výzkumu archivářky 
paní Kubíkové je vysvětlením nepozornost nebo nedbalost 
písaře, který napsal místo latinského junii (červen) julii 
(červenec). Karel IV. totiž skutečně dne 1. června 1349 
vydal v Mohuči dvě listiny pro rožmberské bratry. Je tedy 
téměř nepochybné, že vydal v tomtéž městě a téhož dne 
také třetí listinu, zakládající listinu hradu Dívčí kámen. 
Záměna jednoho jediného písmena může někdy vyvolat 
pochybnosti  dalekosáhlého dopadu. 

1.7.1961 – byl zahájen provoz sedačkové lanové dráhy 
na Kleť. Je dlouhá 1860 metrů a překonává  výškový 
rozdíl 385 metrů. 28 mm silné dopravní lano je vedené 
přes 22 podpěr a 102 sedaček dopraví za jednu hodinu 
na vrchol Kleti 220 cestujících. 

2.7.1942 -  byl německým gestapem zatčen učitel Josef 
Kubeš, který púsobil na zdejší škole. Ještě  téhož dne 
byl v Českých Budějovicích popraven. Stal se jednou 
z mnoha obětí v době „heydrichyády“. Jeho památku 
připomíná deska na zdejší radnici. 

3.7.1942 -  bylo v Táboře popraveno osm krásetínských 
občanů z původně 15 zatčených. Byli  to další oběti 
„heydrichyády“.Myslím, že je správné uvést jejich jména 
a připomenout si tak jejich památku. Byli to: František 
Frojda a jeho otec Tomáš čp. 23, Václav Bürger čp. 8, 
Karel Rytíř čp. 34, Václav Bárta čp.4, Alois Fišer čp. 45, 
Jan  Novák čp. 23 a mlynářský dělník Jan Bíca ze mlýna 
v Holubově. Další krásetínský občan Jan Miesbauer  
čp. 56 byl odvezen do koncentračního tábora v Osvětimi, 
kde 31.5.1943 zahynul. 

5.7.1997 -  zemřel František Zimmermann, velká 
osobnost křemežského sportu. Od roku 1945 do roku 
1958 byl náčelníkem tělovýchovné jednoty Sokol 
Křemže. Byl u zrodu velké většiny sportů provozovaných 
na Křemežsku, ať již jako aktivní závodník, nebo později 
jako funkcionář či trenér. Již  v roce 1928 zvítězil 
v dorostenecké kategorii v jednom z prvních župních 
závodů v běhu na lyžích v Prachaticích. Později se 
věnoval trénování závodníků pro Dukelský a Sokolovský 
závod (dnešní biatlon). Je jen málo bývalých křemežských 
sportovců, kteří by neprošli jeho trenérskou školou. 
V letošním roce oslaví 50 let Horská služba na Kleti. I tu 
v roce 1957 založil František Zimmermann. 

6.7.1929 -  došlo v celém okolí k velkému krupobití. 
Rodinná kronika Schneiderů z Křemže popisuje tuto 
událost takto: „Nad krajinou zdejší se snesla veliká bouře. 
Sivé mraky proháněly se nízko po obloze s hrozným 
lomozem nevěstíce nic dobrého. Za velkého větru a lijáku 
ukazovaly se kroupy, které zde ve Křemži nebyly tak velké 
a padaly jen řídce. Neučinily škody. Hůře bylo ale ve 
Stupné, Chmelné, Brloze a Nové Vsi, pak v Habří a Lipí. 
Tam bez deště padaly husté kroupy, velikosti až pěstě 
a způsobily na polích, lukách a zahradách i stromech 
ohromné škody. Zdá se, že osada Chmelná byla škodou 
nejvíce postižena. Tam namnoze nebylo k rozeznání, jaké 

to obilí bylo na poli. Množství oken bylo rozbito. U Hudců 
ve Chmelné měli 59 tabulí vytlučených, u Mačů 43 tabulí. 
Ano i malta na zdech proti straně severní byla otlučena 
jako při střelbě z ručnic. Neštěstí je tím větší, že nikdo 
z rolníků nebyl proti kroupám pojištěn, neboť není v okolí 
pamětníka žijícího, který by takové krupobití zažil. Nebude 
zrna, nebude slámy ani zelená píce pro dobytek.“

15.7.1383 -  učinil farář Odolen z Košína písemnou 
dohodu s farářem z Kamenného Újezda o tom, že vesnice 
Třísov bude přifařena ke Křemži. Tento farář byl na zdejší 
faru dosazen bratry Přibíkem a Benešem z Chlumu 
v roce 1369. I tato listina, kromě jiných, vypovídá, že 
kostel archanděla Michaela v Křemži byl postaven 
pravděpodobně již koncem třináctého století.

19.7.1782  -  proběhlo řízení, vyvolané českými mlynáři 
ve sporu o vodu Křemežského potoka. Těchto sporů byla 
celá řada a mají prvopočátek již v roce 1594, kdy majitelé 
Chlumu, Chlumečka a Korosek, bratři Oldřich a Jindřich 
Častolarové prodali vodu Křemežského potoka panu 
Petru Vokovi z Rožmberka, takže část vody potoka měla 
téci kanálem do Chvalšinského potoka na vodní kola 
tamních mlynářů. Ve zmíněném řízení bylo dohodnuto, 
že 4 díly vody potečou na stranu německou a 2 díly na 
stranu českou. Sváry o vodu však pokračovaly i v dalších 
staletích. Po únoru 1948 nastal konec českých mlynářů, 
němečtí byli po válce odsunuti. Tím skončily staleté 
spory ovodu, v padesátých letech pracovníci Státních 
statků strouhu odvádějící vodu zaorali a od těch dob teče 
všechna voda k Brlohu. V křemežském kostele za oltářem 
je zasazen náhrobní kámen Jana Častolara, jehož potomci 
prodali vodu Křemežského potoka. V paměti osadníků 
zůstala vzpomínka na  pantáty mlynáře, kteří když šli 
někdy v kostele při obřadu „ofěrou“ na tento náhrobní 
kámen plivali za to, že jim Častolarové „ prodali vodu“. 
     
22.7.1923 -  pořádala tělocvičná jednota Sokol poprvé 
na vlastním cvičišti Doubek „sokolský den“.

23.7.1992 -  se konal první ročník Křemežského veletrhu. 
Zúčastnilo se 120 vystavovatelů a prodejců. Veletrh 
navštívilo téměř 17 tisíc návštěvníků. Při uspořádání 
prvního ročníku byli radou nápomocní přátelé z rakouské 
Křemže, kteří zajistili i zapůjčení pivního stanu. Doufejme, 
že tato tradice bude zdárně pokračovat a že i nynější 
ročník za přispění příznivého počasí bude neméně 
úspěšný. 

25.7.1710 – asi v jednu hodinu odpoledne se zřítila 
v Bohouškovicích chalupa čp.6, přičemž přišli o život 
dvě malé děti. Tohoto roku na základě nařízení úřadu 
v Českých Budějovicích vypravila osada Bohouškovice 
na moravské hranice jednoho muže k pronásledování 
a chytání uherských cikánů. Na cestu dostal pušku, 
opasek, sekané olovo, střelný prach a na 14 dní peníze 
na stravu. Tento muž se za dva měsíce šťastně vrátil 
domů, výsledky jeho mise bohužel známy nejsou.
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Základní škola 
a Mateřská  škola  Křemže

PŘIJME

od 1. 9. 2007  údržbáře  
pro  mateřské  školy.

(kratší  pracovní  úvazek,  vhodné  pro  důchodce)

Informace od  1. 8. 2007  
na  tel.: 607956837

ZELENINU  NA ZAHRÁDCE

ANO ČI NE?
V tomto příspěvku bych chtěl navázat na rozhovor 
dlouholetého předsedy místní organizace ČZS přítele 
Jakeše s členem redakční rady „KŘEMEŽSKA“ 
v květnovém čísle.

Je bohužel nezvratnou skutečností fakt, že jak se měnily 
podmínky v zásobování ovocem a zeleninou na našem trhu, 
měnil se i charakter činnosti zahrádkářů: Byl nedostatek 
česneku, tedy se pěstoval česnek, jindy to byly bobuloviny, 
křen atp. V obchodech jsme pak vůbec neviděli celou řadu 
druhů zeleniny, o nichž jsme jen četli nebo je poznávali při 
zájezdech do ciziny.

Dnes, kdy naše obchody nabízejí široký sortiment zeleniny 
běžně po celý rok, není divu, že se zájem o zahrádkaření 
pro využití výpěstků v kuchyni vytrácí a zahrádky nabývají 
stále výraznější okrasnou a relaxační funkci.

Přesto si myslím, že pro zlepšení zdraví a žádoucí změnu 
stravovacích návyků zvýšením podílu zeleniny a ovoce 
v naší kuchyni, je účelné na zahrádce i nadále některé 
druhy zeleniny pěstovat, zejména ty, které nevyžadují 
skleník, fóliovník, ba ani pařeniště, jen na volných záhonech, 
s případným použitím zakrývacích fólií.

Právě o těch bych se chtěl zmínit a doporučit i některé 
návody na jejich využití. Na prvním místě je to cuketa 
(cukýn, zucchino), druh TYKVE KEŘÍČKOVÉ, rozšířený 
zvláště ve Středomoří a běžně používaný prakticky v celé 
Evropě,  Americe a Asii. Přestože patří, jako ostatně všechny 
plodové zeleniny, k teplomilným rostlinám, lze ji úspěšně 
pěstovat i v naší nadmořské výšce na volných záhonech. 
Používáme buď předpěstované sazenice, které vysazujeme 
v druhé polovině května do sponu minimálně 80x100 cm, 
nebo vyséváme přímo na záhon do hnízd po 2-3 semenech 
(rovněž v půli května), kde po vzejití a počátku tvorby 

pravých listů ponecháme v každém hnízdu jen nejsilnější 
rostlinu. Dále se pěstuje jako okurky či rajčata. Netrpí plísní, 
pouze v pozdním létě bývá napadena padlím („moučnatou“), 
to však už bývá na sklonku vegetačního období a výnosy 
už nepoznamená. Na každého člena domácnosti počítáme 
s jednou rostlinou, plody sklízíme už od července, mladé 
(po odpadnutí zbytku květu) o průměru 3-4 cm a délce 20-
30 cm, kdy mají dosud nerozlišenou dužninu (bez jader) 
a jsou nejkvalitnější. Tady se mnozí zahrádkáři dopouštějí 
největší chyby tím, že nechávají plody přerůstat ve snaze 
vypěstovat co možná největší. (To platí jen pro TYKEV 
PLAZIVOU – DÝNI, kde se zpravidla ponechává na 
rostlině jen jeden, případně dva plody.) U cuket to však vede 
ke snížení a předčasnému ukončení plodnosti. Velké plody 
jsou nižší kvality a mají i omezenější kuchyňské využití. 
 
Cuket existuje celá řada odrůd, zelených, žlutých, 
polodlouhých, kulatých. V kuchyni se dají použít všude 
tam, kde se běžně používá květák, kedlubny i okurky. Je to 
opravdová „DĚVEČKA PRO VŠECKO“, od polévky přes 
hlavní jídlo, příkrm a salát až po moučník. Žluté cukety mají 
zpravidla jen slabou slupku, a proto je stačí před použitím 
jen omýt, zelené většinou loupeme. Tepelně zpracováváme 
jen krátce, jinak rozbřednou a ztrácejí na chuti. Dieteticky 
se podobají okurkám.

Příbuznými cukety jsou další odrůdy keříčkové tykve 
– PATIZONY (ploché s vlnitým okrajem) a KABAČKY 
(zpravidla bělavé, s tužší slupkou). Mají obdobné, i když 
omezenější využití.

S některými zajímavými (a ověřenými) recepty na 
přípravu chutných jídel s jinými druhy zelenin, vhodných 
k účelnému pěstování na zahrádce, se seznámíme v dalším 
pokračování.

 -VV-
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KOČIČÍ PLEMENA

Dlouhosrsté kočky
                  Stejně jako u krátkosrstých koček není 

možné vypsat všechna plemena se srstí 
dlouhou. V atlasu koček nebo někde na 

internetu si je určitě prohlédnete.
Mnoho lidí si stále plete kočku angoru s perskou kočkou. 
Jsou to dvě různá plemena. Určitě jste slyšeli, že naše kočka 
je zkřížená s angorskou kočkou, proto je tak chlupatá. Ale 
ono to tak není.

Turecká angora není uznávána ve Velké Británii. 
V Orientě je možné vidět mimo jiné také kočky, které mají 
určitě tuto krasavici ve svém pouličním rodokmenu. Mají 
nejen její stavbu těla, ale také delší srst. Původ těchto 
koček sahá až do 13. století. Do Francie a Velké Británie se 
tyto kočky dostaly v 17. století. Na počátku 20. století vedlo 
křížení těchto koček s jinými dlouhosrstými plemeny k jejich 
vyhynutí kromě Turecka. Zachránil je chovatelský program 
Zoo v Ankaře. Toto plemeno je v Turecku chráněno. 

Angorská kočka může mít různá pojmenování podle míst, 
kde se vyskytuje. Toto plemeno se povahou i typem podobá 
orientálním kočkám. V kontinentální Evropě se označuje 
jako kočka javánská, což vylučuje záměnu s tureckou 
angorou. Toto plemeno vzniklo ve Velké Británii v 70. 
letech minulého století na základě křížení habešské kočky 
červené se siamkou s černohnědými znaky. Výsledkem 
byla siamská kočka, jejíž potomci zdědili červené zbarvení, 
ale také geny pro dlouhou srst, které zřejmě vedly ke vzniku 
angory. Je to kočka velmi živá, zvědavá, energická.

Turecká van - je to plavající kočka, nezávislá osobnost. 
Také její znaky nese mnoho koček v Orientu. Pochází 
z venkovských koček z oblastí, kde nebyl život lehký, a proto 
si uchovala vlastní charakter a ducha. Plemeno má dva typy 
lišící se délkou srsti. Dovede snášet horké počasí. Pochází 
z okolí jezera Van. V r. 1955 byly dvě kočky dovezeny do 
Velké Británie, a tím se plemeno rozšířilo do Evropy. Má 
ráda vodu, proto se jí říká plavající kočka.

Perská kočka - typická představitelka dlouhosrstých 
koček, vcelku klidná. Jsou to kočky, které vcelku dobře 
snášejí jiné plemeno ve svém teritoriu. První předek této 
impozantní kočky byl dovezen z Persie, dnešního Iránu, 
do Itálie v r. 1620, pak se dostalo plemeno do Turecka, 
Francie. Je to velmi rozšířené plemeno, ale vyžaduje velkou 
péči o srst. Denně je třeba takovou kočku česat za pomoci 
kondicionérů, pokud možno ne ve spreji s hnacím plynem, 
to kočky nesnášejí.

Birma - je krásná kočka s nápadnými znaky, jejíž srst 
vyžaduje také denní česání. Tyto kočky jsou potomky 
chrámových koček v Barmě. Její povaha je přátelská, ale 
rezervovaná.
Ragdoll - neboli hadrová panenka - má klidnou povahu, 
která se rodí jako bílá a postupem let získá barvu odznaků 
a odstín srsti. V r. 1960 chovatelka z Kalifornie Ann Bakerová 

vyšlechtila první ragdolly z bílé nečistokrevné perské kočky 
a birmy. 

Mainská mývalí kočka - má velmi hustou srst, Nepotrpí 
si moc na mazlení, její zvláštností je velmi hlasité předení. 
Jejími předky byly britské kočky, které si odvezli britští 
osadníci a dlouhosrsté ruské nebo skandinávské  kočky 
z lodí. Mají vynikající lovecké vlastnosti. Jejich srst vyžaduje 
také péči. 

Norská lesní kočka - je zdrženlivá vůči cizím lidem. 
Dokáže i rybařit a je velký lovec.  V r. 1000 využívali Vikingové 
obchodní cesty až do Byzantské říše. Pravděpodobně 
dováželi do Norska i kočky, které byly prodávány v dnešním 
Istanbulu. Je to plemeno uznané v r. 1930. Její povaha je 
svérázná.

Sibiřská lesní kočka - ryze ruské plemeno. Má všechny 
vlastnosti takové, aby přežila v drsných podmínkách Sibiře. 
Má velmi hustou srst, hlavně podsadu, aby jí neprofoukl 
kožich v sibiřské zimě. Jsou to velmi čilé kočky a jako 
mazlíček se nudí. Je to zdatný lovec.

Nebelung - německy mlžná bytost - je to dlouhosrstá verze 
ruské kočky - je to vzácné plemeno se stříbřitě modrou 
srstí.

Somálská kočka - je dlouhosrstá habešská kočka, která 
je vynikajícím lovcem a ráda loví venku.  Plemeno vzniklo 
v r. 1963.

Balineska - dlouhosrstá siamská kočka - má energickou 
povahu a je exhibicionistka. Má stejný hlasový projev 
jako siamka, tj. je to hlučná kočka a je velmi pohyblivá, 
jako tanečnice, proto dostala tento název balineska podle 
chrámových tanečnic z Bali.

Existuje také hodně dlouhosrstrých koček, které jsou kříženci 
a jsou to někdy velmi krásné kočky, tak jako krátkosrstí 
kříženci. Vyskytují se  velmi krásná zbarvení, mívají i dobrou 
povahu a jsou zase každá originál. Nepotřebují ke svému 
životu nic jiného nežli domov, kde budou mít vždycky plnou 
misku, zdravotní péči, event. kastraci, pravidelné česání, 
pokud mají delší srst a hlavně naši lásku.
Tak nezapomeňte - rozhodnete-li se pro dlouhosrstou 
kočku, musíte ji pravidelně česat, protože její srst je nejen 
její ozdobou, ale česat se musí také ze zdravotních důvodů, 
aby mohla kůže dýchat a nedělaly se v srsti zplstnatělé 
cucky. Česat musíte kočku naučit od věku kotěte. Je to 
trochu větší práce nežli se psem.

Kočka je vzhledem ke svým vlastnostem a svým chováním 
daleko přírodnější nežli jiné zdomácnělé druhy zvířat, které 
jsou chovány jako mazlíčci. Je soběstačná, nezávislá a proto 
je nejméně pochopeným domácím zvířetem. Způsob, jak 
kočka myslí, je zcela odlišný od našeho myšlení, také od 
myšlení psů, a proto je některým lidem velmi těžké jim 
porozumět. 
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V první řadě je kočka lovec a musí lovit za každou cenu, 
protože je to její přirozenost a má to ve svých genech. 
Mnoho koček, které nemají domov a musí se o sebe postarat 
a případně i o své potomstvo, musí mít svou techniku lovu  
dokonale propracovanou. Kočky, které mají doma plnou 
misku, loví jen pro svou zábavu, i když si přece jen nějakou 
tu mladou myš smlsnou, ty se vlastně lovem  baví a užívají 
si hraní si s kořistí, které vypadá jako sadismus. Před 
ulovením kořisti musí kočka nashromáždit mnoho energie, 
aby lov byl úspěšný a  její hra si s kořistí je vlastně uvolněním 
energie, kterou už nepotřebovala. Musí ji nějak vyventilovat. 
Někdy kočka doslova tančí, vyhazuje si svůj úlovek, pinká 
si ho jako míček. Pokud si kočka loví pro svoji obživu, 
musí k tomu mít dost velké teritorium, které si chrání před 
ostatními kočkami. Tam, kde je potravy dostatek, může žít 
v souladu velmi mnoho koček a vzájemně se nevyhánějí.
Kočičí společnost je silně matriarchální. Zdivočelé kočky, 
které žijí v tzv. koloniích, se skládají ze tří nebo více generací 
pokrevně spřízněných samic. Když dospějí kocouři, jejich 
hravé chování se mezi čtvrtým až šestým měsícem stává 
drsnější, a tak je jejich matky vyženou z kolonie. Tito kocouři 
se sdružují s jinými vyhnanými kocoury a vytvářejí tak 
volné společenství - říká se tomu kocouří bratrstvo. Pokud 
je dostatek potravy, tak mezi sebou nebojují, ale nedovolí 
do jejich kocouří kolonie proniknout dalšímu dospělému 
samci.
V domácnostech, kde je více koček a mají zde zajištěný 
“kočičí servis”, je hierarchie kolonie ustálená a neshody jsou 
celkem vzácné. Kočky se velmi dobře dorozumívají s jinými 
kočkami. Vyměňují si informace prostřednictvím hlasových 
projevů, pachů, dotyků, značek.

Kočičí zvuky se dají dělit do tří kategorií:
● mručení - k těmto zvukům  patří  předení, je-li kočka 

spokojená, ale pozor - kočka přede, i když může mít 
bolesti, když je třeba zraněná nebo jinak postižená. 

ORIENTÁLNÍ TANCE S KŘEMÍLKEM

Některá plemena předou více a silněji -např. mainská 
mývalí kočka přede jako motorka.

● mňoukavé zvuky - klasické mňau se mění podle 
okolností. Kočka vlastně mňoukáním mluví. 
Nejhlučnějšími kočkami jsou siamky, které dokáží 
mňoukat nejen hlučně, ale i vytrvale.

● kočka někdy vyluzuje zvuky, kterým říkáme cvrčení - 
což je vlastně její pozdrav - zní to třeba jako brrrrm

Jak vlastně vzniká kočičí předení? - Je to stále 
neprozkoumané a nejde s určitostí říci, jak vzniká. Existují 
různé teorie, ale žádná není věrohodná. Kočka dokáže 
hodně mluvit tělem, naježit se, postoj, který naznačuje 
útok, prská, syčí, mluví i očima, uši stáhne dozadu, vysune 
drápy, dovede vypadat hrozivě. Značkování teritoria 
provádí kočky močí, ale také drápy, kdy škrábou vyvýšená 
místa. Nechávají jako značku svůj trus a nezahrabávají jej. 
Na své vlastní zahradě to nedělají, ale na cizí ano. Kočičí 
moč má pronikavý pach a hned tak nevyvětrá. Na tlapkách 
má kočka potní žlázy, které zanechávají také pach. Další 
žlázy má na bradě, kolem pysků a na základně uší a ty  
všechny používá ke značkování. 

Hlazení kočkám připomíná olizování matky. Přináší jim 
pocit bezpečí a pohodlí. Kočka je dost velký spáč. Dokáže 
prospat i 18 hodin. Koťata musí hodně spát, protože 
jedině ve spánku se uvolňuje růstový hormon. Kočka má 
sny, které jí umožňují doplnit si různé informace. Největší 
aktivitu mají kočky za svítání a soumraku. Nejospalejší 
jsou v poledne a o půlnoci. Pokud je o kočku dobře 
postaráno, dožívá se vcelku vysokého věku - rozhodně 
více nežli kočky, které jsou divoké. Musíme však dbát na 
to, aby byla pravidelně odčervována, proočkovaná a měla 
dobré krmení od svého mládí a samozřejmě potřebné 
pohodlí.

-kp-

Od dubna 2007 se v dětském 
klubu Křemílek v Křemži rozběhlo 
vyučování orientálních tanců. Každý 
čtvrteční podvečer zde dětské 
žvatlání vystřídá rytmus orientální 
hudby a 20 obyčejných dívek 

a žen se přenese do časů pohádek krásné Šahrazád. Díky 
obrovskému zájmu se otevřely kurzy pro začátečníky hned 
dva a jelikož je  i zájem o další kurzy veliký, připravujeme pro 
vás kurzy pro začátečníky, pro děti (7-13 let) a pro orientální 
bubeníky od října 2007.
Kurzy jsou vedeny zkušenou lektorkou Lájou (Jana 
Layerová) ze školy orientálního tance Intessar, která sídlí 
v Besedě, Na Sadech 18, České Budějovice.
A proč zkusit právě orientální tanec? Je to velice nenáročný 
a přirozený pohyb, který je  díky tomu vhodný pro dámy 
kteréhokoli věku a dokonce u něj nezáleží na postavě ani 
na váze. Má blahodárné účinky na psychiku, ale také se 
při něm uvolňuje svalstvo, především v pánevní oblasti 
a na zádech. Ne nadarmo je lékaři doporučován těhotným 
ženám, aby se před porodem uvolnily. Orientální tanec je 

zkrátka zdravým a krásným koníčkem pro každého, kdo 
se chce uvolnit, relaxovat a sportovat zároveň. Pokud vás 
nenadchly hodiny aerobicu a podobných sportů, u kterých 
je potřeba fyzická kondice a rychlé nohy, je určen orientální 
tanec právě pro vás. Pojďte poznat kouzlo orientálního tance 
na den otevřených dveří, který se bude konat na konci srpna 
nebo na začátku září (termín bude upřesněn) ve Křemži! 
Více informací čekejte v dalších vydáních Křemežska.
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FOTBALISTÉ KŘEMŽE V ČERVNU

Oblastní I. B třída

23. kolo: Z. Koruna – Křemže 
0:2 (0:1). Zlatokorunským se 
v poslední době na Křemži 
nedaří, což se potvrdilo 
i v tomto derby. Zápas 
ovlivnila rychlá a šťastná 
branka hostů. Ve 4. minutě 
zahrával z vápna trestný kop 
zkušený Edelman a jeho 
technická střela po lehké 
teči ve zdi změnila směr do 
protipohybu gólmana – 0:1. 
Domácí se mohli vrátit do 
zápasu v 10. minutě, kdy 
rovněž zahrávali trestný kop z vápna, ale Frank pouze 
orazítkoval břevno Linhovy branky. Tím začalo domácí 
trápení. Byli to naopak Křemežští, kteří byli v protiútocích 
nebezpečnější. Ve 20. minutě po nevydařené ofsajdové 
pasti soupeře postupoval sám na branku L. Rolník, ale 
z jasné pozice trestuhodně zakončil mimo. Ve druhém 
poločase pak pokračovala marná snaha domácích alespoň 
vyrovnat. Vše totiž likvidivala spolehlivě fungující křemežská 
obrana v čele s bezchybným Linhou. Hosté byli ve svých 
kontrech nebezpečnější, ale postupně Bartoš ani Edelman 
ze slibných pozic neuspěli. V 75. minutě postupoval sám 
na domácího gólmana  Anderle, ale namířil také mimo tyče. 
Poslední čtvrthodinu hráli domácí přesilovku, když byl po 
druhé žluté přísně vyloučen Procházka. Oslabení hosté 
však takticky v pohodě udržovali náskok a čtyři minuty před 
koncem naopak svoji výhru zpečetili. Po křídle utekl Novák 
a jeho prudký centr usměrnil Zayml nešťastně hlavou do 
vlastní sítě na výsledných 0:2. Výhrou si Křemežští zajistili 
definitivu i pro příští ročník oblastní soutěže. Sestava:
Linha, Šulc (70. Chromý), Filip, Procházka, Brabec, Novák 
(84. Opekar), L. Rolník, Edelman, Bartoš, Anderle (89. 
P. Kouba), Štindl.

24. kolo: Křemže – Mladé 1:3 (0:1). Předposlední domácí 
utkání rozehráli nekompletní Křemežští hodně vlažně. 
Hosté si v úvodu vynutili velkou převahu, kterou gólově 
korunovali už v 6. minutě, kdy se ve vápně k míči dostal 
Doucha a pod vybíhajícím Linhou dal na 0:1. Křemežští 
měli dobrou šanci až v 17. minutě, kdy se na šestnáctce 
uvolnil Švindl, ukvapeně ale přestřelil. Mládští si pak 
vypracovali ještě jednu tutovku, ale nájezd Tondra vychytal 
Linha. Tím na dlouhé minuty fotbal skončil. Až v úvodu 
druhé půle přišel domácí budíček. Střídající Anderle poslal 
do uličky míč Štindlovi, jehož střelu ale vyrazil hostující 
gólman na roh. Rozhodující momenty se ovšem udály mezi 
60. až 65. minutou. Nejprve se domácí dočkali šťastného 
vyrovnání, když centr Brabce od rohového praporku skončil 
po nepochopitelném odrazu od břevna u vzdálenější tyče 
mládské branky – 1:1. Jenomže radost vydržela domácím 

pouhou minutu, když zaváhání Linhy potrestal vydařeným 
lobem Tondr. Za další tři minuty se pak nešťastně srazili 
stoper Filip se Štindlem a osamocený Doucha s přehledem 
pečetil výhru hostů, která byla vzhledem k předvedené 
hře zcela zasloužená. Sestava: Linha, L. Rolník, Filip (84. 
Čižmar), Šulc, Brabec, Bartoš, Chromý, Edelman, Novák 
(46. Opekar), Štindl, P. Kouba (46. Anderle).

25. kolo: Čt. Dvory B – Křemže 4:4 (1:2). Na hřišti kvalitní 
čtyřdvorské rezervy Křemežští potvrdili, že mohou směle 
aspirovat na pomyslný titul oblastního remízového krále, 
když v krajské metropoli uhráli už jedenáctý(!) nerozhodný 
výsledek v sezoně. Po brankách matadora Nováka (2x) 
a M. Chromého sice hosté v průběhu utkání třikrát vedli, 
domácí ale vždy odpověděli a v závěru dokonce otočili na 
4:3. Hosté zachránili alespoň bod pět minut před koncem, 
kdy na výsledných 4:4 upravil Brabec. Sestava Křemže: 
Linha, Šulc, Filip (70. Anderle), Procházka, Brabec, Bartoš 
(46. John), Chromý, Edelman, Novák, L. Rolník, Štindl.

Poslední 26. kolo: Křemže – Včelná 1:0 (0:0). V derniéře 
ročníku 06/07 předvedli Křemežští bez svého špílmachra 
Edelmana proti už jistě sestupujícímu soupeři podprůměrný 
výkon. Zaznamenáníhodné momenty se udály až po změně 
stran. Prvním bylo pohříchu vyloučení domácího obránce 
Šulce, který ve 47. minutě viděl červenou kartu za hrubé 
nesportovní chování. Paradoxně v deseti si domácí vynutili 
herní převahu, kterou po hodině hry korunovali i vítěznou 
trefou. Po křídle utekl matador Novák a jeho prudký 
centr lehkou tečí usměrnil za záda včelenského brankáře 
nabíhající Procházka. Hosté se k ohrožení domácí branky 
nedostali, a tak Křemežští zakončili „remízovou“ sezonu 
výhrou, kterou si navíc polepšili na solidní konečnou devátou 
příčku. Sestava: Linha, Šulc, Filip, Procházka, Brabec, 
Bartoš, Chromý (50. P. Kouba), L. Rolník, Novák, K. Rolník 
(70. Anderle), John (75. Opekar).  

Áčko Křemže zakončilo třetí mistrovskou sezonu v oblastní I. 
B třídě výsledným devátým místem, což je oproti předchozím 
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ročníkům menší ústup ze slávy (6. místo v nováčkovské 
sezoně 04/05, 8. místo v sezoně 05/06). Z šestadvaceti 
zápasů sedmkrát vyhráli, uhráli rekordních 11 nerozhodných 
výsledků (pozn. – stejný počet remíz dosáhly v krajských 
soutěžích už jen dva týmy v KP) a osmkrát prohráli. Získali 
stejně jako v předchozím ročníku 32 bodů (1. sezona 37bodů) 
při mírně pasivním skóre 37:43. Nejlepším střelcem prvního 
týmu se stal nestárnoucí Václav Novák, který zaznamenal 
9 zásahů do černého a osobní bilanci v křemežském dresu 
si vylepšil na úctyhodných 214 branek. Další branky áčka: 
5 – John, Brabec, Procházka, 3 – K. Rolník, M. Chromý,  
2 – Stropek (jen podzim), Edelman (jaro), 1 – Anderle, 
Bartoš, Šulc. 

Okresní soutěž muži
19. kolo: Větřní B - Křemže B 0:0.
20. kolo: Křemže B – Pohorská Ves 9:2 (2:1), za Křemži: 
Novák 2, Klinkl 2, Stejskal 2, M. Chromý, Opekar, Neuberg.
21. kolo: V. Brod B – Křemže B 2:2 (2:1), za hosty: John, 
Klinkl.
22. kolo: Křemže B – Černá 5:1 (1:0), za domácí Anderle 4, 
P. Kouba. V posledním kole Václav Anderle čtyřbrankovou 
parádou završil dvě stovky branek v křemežském dresu 
a ještě načal další stovku. Po této sezoně má historicky 
druhý nejlepší kanonýr oddílu na kontě už 201 mistrovských 
gólů za Křemži.
Křemežské béčko obsadilo v jedenáctičlenné okresní 
soutěži lichotivé páté místo, když z dvaceti zápasů devětkrát 
vyhrálo, pětkrát remizovalo a šestkrát prohrálo při hodně 
aktivním skóre v poměru 51:35. Nejlepším střelcem rezervy 
byl Anderle s osmi góly. Další branky béčka: 6 – Klinkl,  
5 – Novák, Schuster, P. Kouba, 3 – K. Rolník, M. Chromý, 
Stejskal, 2 – John, J. Kouba, Čižmar, 1 – Bartoš, Brabec, 
Ševčík, J. Chromý, Benda, Opekar, Neuberg.  

Okresní přebor 
žáci

13. kolo: H. Planá 
- Křemže 12:0 (8:0). 
Letošní účinkování 
v okresním 
přeboru zakončili 
naši nejmenší 
d v o u c i f e r n o u 
porážkou na půdě 
suveréna nakonec 
i vítěze soutěže, který 
v sezoně neztratil ani 
bod. Křemežští žáci 
obsadili se ziskem 9 
bodů v sedmičlenné 
tabulce B skupiny 
přeboru šesté místo, 
když z dvanácti 
zápasů třikrát vyhráli 
a devětkrát prohráli 
(skóre 25:51).

–KV–
Historicky druhý nejlepší střelec oddílu Václav Anderle, který loni oslavil 
čtyřicítku a v nedávno skončené sezoně se přehoupl přes úctyhodnou 

dvoustovku mistrovských branek v křemežském dresu.

STOLNÍ TENIS

Rád bych se vrátil k právě skončené sezóně stolního tenisu 
Křemže. Na konci minulé sezóny jsme se dohodli, že 
přihlásíme do okresní soutěže náš druhý oddíl – Křemže B. 
I když není jednoduché mít v okrese dva účastníky stolního 
tenisu, mohu říci, že jak tým A, tak i tým B v této sezóně 
obstály se ctí. 
Tým A po loňském jednoznačném postupu do okresního 
přeboru hrál více než vyrovnané zápasy s téměř každým 
soupeřem. Snad jen naší malou zkušeností jsme několik 
výborně rozehraných zápasů nedovedli do vítězného konce, 
což nás v závěru sezóny připravilo o boj s nejlepšími čtyřmi 
týmy okresního přeboru. V nadstavbě jsme si již poradili 
se všemi soupeři. Po šesti výhrách a dvou prohrách jsme 
celkově obsadili šesté místo.
Tým B – se jako nováček okresní soutěže určitě neztratil, 
a po počátečním rozpačitém začátku, hrál více než slušnou 
roli v celé okresní soutěži. V nadstavbě již neokusil hořkost 
porážky a v konečném účtování mu nakonec patřila čtvrtá 
příčka. Jak se shodli všichni hráči, v té nadcházející sezóně 
by se rádi dostali do nejlepší čtveřice týmů s tím, že náš B 
tým má ambice na postup do okresního přeboru.
Ještě něco málo k našim akcím v právě ukončené 
sezóně. Dne 30. 12. 2006 jsme uspořádali již tradiční 
turnaj v tělocvičně naší základní školy. Novinkou letos 
byly dvě kategorie: registrovaní a neregistrovaní hráči. 
Turnaje se zúčastnilo 30 hráčů, z toho 20 registrovaných  
a 10 neregistrovaných. Celková úroveň byla více než 
dobrá a již teď se těšíme na další ročník, kdy jak doufáme, 
se zúčastní více neregistrovaných hráčů ze Křemže 
a z blízkého okolí, pro které tento turnaj pořádáme. 
Další naší akcí byl 12. 5. 2007 turnaj v Krásetíně pro zvané 
hráče z okresních a krajských soutěží. Letošním vítězem 
se stal Jan Cipín ze Sokola Přídolí, před téměř domácím 
hráčem Janem Hůlkou (bydlí jen pár kroků od naší herny) 
ze Zubčic a třetím Petrem Šilhavým z českobudějovického 
Orla. Letošního turnaje se zúčastnili hráči z Přídolí, 
Zubčic, českobudějovického Orla, Milevska a samozřejmě 
domácí hráči z Křemže. I letos byl turnaj velmi vyrovnaný 
a nechybělo několik velkých překvapení na úkor krajských 
hráčů – např. Jiří Reitinger – Petr Šilhavý 3:0, Van Duong 
– Jan Hůlka 3:1, Jaroslav Opelka – Ivan Sruka 3:2. Po 
předání putovního poháru a drobných cen, jsme v příjemné 
atmosféře zhodnotili sezónu a začali jsme se připravovat 
na nový ročník, o kterém vás jistě budeme informovat. Kdo 
by měl zájem o bližší výsledky, lze je najít na internetové 
adrese www.pinec.info.

–Jaroslav Opelka –
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LOUČENÍ   SE   ŠKOLNÍM   ROKEM

MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY V ROGAININGU

Školní rok 2006 – 2007 končí. V naší MŠ Chlum jsme při 
třídní schůzce v květnu 2007 hodnotili s rodiči naši práci 
a hlavně spolupráci, která je na naší MŠ vynikající díky 
skvělým rodičům. Ti mě překvapují svým zájmem o naši 
práci a dění v MŠ. Ochotně nám pomáhají při vylepšování 
našeho prostředí. Jak říkají:“Děláme to pro své děti“.
V oblasti spolupráce s rodiči jsou u nás oblíbené společné 
vycházky. Tak tomu bylo i v závěru školního roku. Hledali 
jsme různé trasy a místa, kde jsme ještě nebyli a které by 
naše děti všech věkových kategorií zvládly. Když jsem se 
zeptala, co by řekli krátké cestě vlakem, bylo rozhodnuto.
(Tento tip na výlet dávám všem, kteří můj příspěvek čtou).
Vyrazili jsme v 11 hodin vlakem směr Zlatá Koruna. Z nádraží 

jsme se přesunuli směrem k řece Vltavě a postupovali jsme 
podél řeky směrem na Plešovice.
Sešlo se celkem 17 dětí a 14 dospělých. V krosně se nesl 
sedmiměsíční Vítek Novák a celou cestu byl v pohodě, i na 
spánek mu vyšel čas.
Cesta podél řeky byla příjemná, v chládku. Zdravili jsme 
první vodáky a bylo nám veselo. Rodiče se chtěli kochat 
přírodou, ale jejich děti vycházku pojaly jako závody a než 
jsme se nadáli, byli jsme v Plešovicích. Cíl našeho putování 
byl v hostinci na zastávce u pana Nováka, který už na 
nás čekal a měl pro děti překvapení v podobě velkého 
nafukovacího bazénu. Než jsme se nadáli, byly děti v něm.
Tatínkové připravovali oběd – buřtíky, maminky občerstvení, 
všechno v příjemném prostředí.V družné atmosféře jsme 

pobyli, děti se vydováděly, rodiče přes 
děti navázali nová přátelství. Dokonce 
se dohodli na společné nové akci pro 
zvlášť odvážné – to je ale zatím jejich 
tajemství, které si budou organizovat již 
sami.
Po rozdělení diplomů a sladkostí (též 
i pro pana Nováka) jsme v15 hodin 
absolvovali zpáteční cestu domů 
vlakem. Vůbec nám nevadilo, že bylo ve 
vlaku poněkud „těsno“.
Myslím, že to bylo příjemné odpoledne 
a že všichni účastnící byli spokojeni.
Tato spokojenost byla krásnou tečkou 
za uplynulým školním rokem.
Všem přeji krásné prázdniny, samé 
dobré kamarády a hodně pěkných 
zážitků.

Jana Svobodová

Minulý víkend se 
sportovní areál na 
Cihelně v Chlumu 
proměnil ve 
stanové městečko. 
Své zázemí zde 
totiž našlo asi 

250 extrémních běžců prakticky z celé Evropy. Oddílu 
orientačního běhu TJ Sokol Křemže (podporovanému 
pořadateli z jiných oddílů) byla začátkem letošního 
roku přidělena organizace Mistrovství České republiky 
v rogainingu.
Tento nepříliš rozšířený sport by se dal charakterizovat jako 
kříženec orientačního běhu a turistiky – v daném časovém 
limitu je úkolem daného družstva najít v terénu co nejvíce 
kontrolních bodů. Družstva byla nejčastěji dvojčlenná, ale 
podle pravidel může tým tvořit až pět lidí. Již tradičně se 
pořádá kromě závodu Mistrovství ČR na 24 a 12 hodin také 
závod veřejný na 6 hodin. 
Ale ať už se tým přihlásil do kterékoli kategorie, úkol byl 
pro ně stejný. Nasbírat co nejvíce bodů a hlavně vrátit se 

včas do cíle. Měli na výběr z 69 kontrol, které byly podle 
obtížnosti, vzdálenosti od startu a dalších kritérií bodovány 
od 30 do 90 bodů. Závodilo se přitom v obrovském prostoru, 
závodníci se podívali až do Chvalšin, Vyšného, Dubného 
nebo třeba Horních Chrášťan. Navíc v noci se pak závod 
v absolutní tmě osvětlené pouze čelovými lampami měnil 
v neobvyklé dobrodružství.
Kontroly mají být podle pravidel  rozmístěny tak, aby se 
ani těm nejlepším nepodařilo všechny sebrat, a to se 
také organizátorům podařilo. Podle ředitele závodu Pavla 
„Tryskáče“ Zimmermanna měřila nejkratší spojnice všech 
kontrol 126 kilometrů. Vítězové hlavní mužské kategorie 
nakonec dosáhli zisku 3560 bodů ze 4110 možných, přičemž 
jejich sled kontrol dává vzdušnou čarou 105 kilometrů, 
reálně naběhali asi tak 125.
Závod je náročný nejenom fyzicky, ale také klade poměrně 
vysoké nároky na taktiku. Proto hlavní kategorie dostávají 
mapy s kontrolami s dvouhodinovým předstihem, aby 
stihli naplánovat ideální trasu, protože kdo uběhne nejvíc 
kilometrů, ještě nemusí mít automaticky nejvíc bodů.
Protože se závodů v rogainingu nepořádá za rok v Evropě 
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mnoho, podařilo se pořadatelům přilákat  do Křemežské 
kotliny závodníky prakticky z celého světa – závod úspěšně 
absolvovalo 9 dvojic z Lotyšska, 2 týmy německé, po jedné 
dvojici ze Slovenska,  Maďarska a USA. Ve výsledkové 
listině se ale neztratili ani zástupci Křemežska. V závodě 
juniorů na 24 hodin zvítězili sami nad sebou Tomáš 
Zimmermann a Šimon Opekar, 12 hodin v lese vyneslo na 
solidní 4.místo tým nazvaný Únavové zlomeniny (Kamil 
Moravec, Miloš Moravec a Hynek Pazderka) a třetí místo 
v kategorii HD6 obsadili Stefan a Laura Haug. V této kategorii 
by si bývali byli špatně nevedli ani Milena Zimmermannová 
a Tomáš Kofroň, ale nedodržení časového limitu a následná 
penalizace je odsunuly do druhé poloviny startovního pole. 
Přesto vládla po dokončení závodu i v jejich týmu dobrá 
nálada a spokojenost s vlastním výkonem, protože mapa 
pro ně byla do té doby velkou neznámou.
Neméně obstáli i samotní pořadatelé – ukázali, že i v malém 
počtu se dá takováto akce zorganizovat, a odvedli skutečně 
velký kus práce. Z celého organizátorského týmu patří 
dík nejen externím spolupracovníkům Jakubu Hulcovi, 
Honzovi Flašarovi, Radimu Hoškovi a Štěpánu Hejzlarovi, 
ale především místním Pavlu Zimmermannovi, hlavnímu 
rozhodčímu Petru Klimešovi, zkušenému Vladislavu 
Štindlovi, Vladěně Troupové a Marii Dulovcové. Kvalitním 
zázemím pak všem byla Cihelna v čele se Zdeňkem 
Hrubešem. Děkujeme.
Pořadatelé ale skvěle naplnili nejenom sportovní stránku 
celé akce. Primárním cílem bylo ukázat závodníkům z celé 
republiky do velké míry jedinečnou přírodu Blanského lesa 
a vypadá to, že se záměr podařil, neboť někteří závodníci 
se nechali slyšet, že sem určitě ještě někdy musí vyrazit, 
třeba jako cykloturisté.
Tak to vypadá, že se úsilí organizátorů vyplatilo. Ať už to byly 
dlouhé hodiny strávené v terénu při přípravě speciální mapy 
Tryskáčovy, nebo nekonečná kancelářská práce. Navíc 
už teď křemežští zvažují podání kandidatury na pořádání 
Mistrovství České republiky v horském orientačním běhu 
v roce 2008. A pokud vydrží dlouhodobá podpora ze strany 
obce i dalších ochotných lidí, může se pořadatelská mozaika 
spojit ve stejně impozantní dílo, jakým bylo právě skončené 
mistrovství.

Další informace a kompletní výsledky můžete najít na 
internetové adrese http://h21e.unas.cz/rog2007.htm.

Mistři ČR Petr Bořánek a Miroslav Seidl  
při plánování trasy.

Zástupci TJ Sokol Křemže mezi závodníky  
– zleva Miloš Moravec, Hynek Pazderka a Kamil Moravec

e-mail: jica@centrum.cz
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Únor
15. 2. VESELÝ SVĚT – Protidrogový motivační 
program
27.  2. PINOKIO – Malé divadlo Č.B.  – 3. a 4. ročník

Březen
14. 3. KLAVÍRNÍ KONCERT – sál OÚ Křemže
20. 3. DRAVCI – beseda + ukázka živých dravců
28. 3. FIMFÁRUM - Malé divadlo Č.B.  – 1. a 2. ročník
29. 3. POHÁDKA tisíce a jedné noci - Malé divadlo  
Č. B.  – 5. ročníky

V březnu navštívily všechny třídy prvního stupně místní  
knihovnu.

Duben
2. 4. - JIHOČESKÝ ZVONEK školní kolo pěvecké 
soutěže
2. – 4. 4. – ZDRAVÝ ŽIVOTNÍ STYL
16.  4. – KAŠPÁREK V ROHLÍKU - Malé divadlo Č. B.  
– 3.- 4.ročníky
23. – 26. 4. – DEN ZEMĚ (proběhl různě v jednotlivých 
třídách)
30. 4. – ČARODĚJNICE – školní zahrada (soutěže pro 
děti MŠ a I. stupeň). Organizovali žáci 7.B. 

Květen
9. 5. – KYTICE - Malé divadlo Č. B.  – 5. ročníky
9. 5. – DEN MATEK – 1. a 2. třída, pěvecký sbor 
Podkleťáček
14. 5. – POPELKA – Zpěvohra  v provedení žáků  
2. třídy
24. 5. – DEN BEZPEČNOSTI – školní zahrada, beseda 
s příslušníky POLICIE ČR + ukázky vybavení
30. 5. – ŠKOLNÍ VÝLET – Praha  - 5.ročníky

Červen
1. 6. MUTIKINO 

PŘEHLED AKCÍ USKUTEČNĚNÝCH VE II. POLOLETÍ    
ŠKOLNÍHO ROKU 2006/2007

I. stupeň

6. 6. ŠKOLNÍ VÝLET – ZOO Dvorec, Trocnov – 3. a 4.
ročník
12. 6. ŠKOLNÍ VÝLET – Zlatovláska – otáčivé hlediště  
Č. Krumlov – 1. a 2. ročník
19. 6. UKONČENÍ PLAVECKÉHO VÝCVIKU – 3. a 4.
ročník
28.6. ROZLOUČENÍ SE ŽÁKY 9. TŘÍD – přispěli žáci 1. 
třídy

Měsíc červen je nejoblíbenějším měsícem II. pololetí a také 
ve znamení rekapitulace naší společné práce. Učivo jsme 
zvládli a nyní již jen pilně procvičujeme a upevňujeme 
získané znalosti.
Zábavnější část konce školního roku začali žáci 5.A a B, 
kteří 30.5. vyrazili na výlet směr Praha. Náplní výletu byla 
prohlídka Vyšehradu, návštěva Mořského světa a toulání 
se po dalších krásných místech našeho hlavního města.
Odměnou za pilnou práci se stala návštěva Multikina  
1. června – dárek ke Dni dětí. Shlédli jsme ve skupinách  
3 filmy: Maharal, Noc v muzeu, Asterix a Vikingové.
Výlety pokračovaly dne 6. 6., kdy žáci 3. a 4. třídy navštívili 
soukromou ZOO ve Dvorci u Borovan, muzeum v Trocnově 
a pomník Jana Žižky.
 Řadu výletů ukončily děti z 1. a 2. třídy. Spojily divadelní 
představení Zlatovláska na Otáčivém hledišti v Českém 
Krumlově s návštěvou zámeckého parku.
 Dne 19.6. ukončili žáci 3.a 4. třídy plavecký výcvik 
v Českém Krumlově, který je příjemnou součástí tělesné 
výchovy.
 Ve čtvrtek 28.6. v 18 hodin se v sále obecního úřadu 
uskutečnilo rozloučení se žáky devátých tříd. Toto 
rozloučení jim zpestřili svým vystoupením žáci 1. ročníku 
pod vedením paní učitelky Dany Študlarové.
 V posledním týdnu nás čekají zábavné aktivity, úklidové 
práce, rozdání učebnic, vysvědčení a hurá na prázdniny!
 Všem dětem i rodičům přejeme hezké prázdniny 
a v září nashledanou.
        Kolektiv I. stupně ZŠ Křemže
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VČELÍ MED

V letošním roce 
mohou být včelaři 
spokojeni. Včeličky 
dělají hodně 
medíčku, a tak 
jim ho můžeme 

opět spokojeně odebrat. Oni nám to jistě odpustí. Včela 
je v přírodě velice užitečná. Kdyby z naší přírody vymizely 
včely, současně s nimi by zanikly i desítky druhů rostlin. 
O včelí produkty se zajímají i vědci – lékaři, biologové, 
farmaceuti, chemici. Včelí produkty řadíme do dvou skupin. 
Do první patří: med, pyl a propolis. Do druhé skupiny 
řadíme: mateří kašičku, včelí vosk a včelí jed. Nejznámějším 
včelím produktem je med. Český med je vynikající a patří 
k nejkvalitnějším na světě. Neobsahuje žádné konzervační 
přípravky a řadí se mezi čisté přírodní produkty. Obsahuje 
pylová zrna rostlin, na kterých včely sbírají nektar a obohacují 
tím med o významné látky přírodního charakteru. Lesní 
med je tmavší, což způsobují rostlinná barviva obsažená 
v míze dřevin. Obsahuje větší množství minerálních látek 
a stopových prvků. Med květový má světlejší barvu a díky 
vyššímu obsahu glukózy (hroznového cukru) a fruktózy 
(ovocného cukru) je stravitelnější a vhodnější pro výživu 
dětí. Med pastovaný je upravovaný a není dobré ho 
konzumovat vůbec. Krystalizace medu je přirozená 
vlastnost květových i lesních medů s uchováním všech 

cenných látek. Med můžeme zahřívat pouze do 45° C, nikdy 
ne více. Skladujeme ho výhradně v uzavřených nádobách, 
nejlépe ve skleněných v suché místnosti. Med přidávaný do 
pečiva není už medem, ale stává se jedem. Složení medu 
je úžasné. Obsahuje enzymy, vitaminy, minerálie, organické 
kyseliny, vyšší cukry, aminokyseliny, hormonální látky, 
rostlinná barviva, silice, aromatické látky, flavonoidy, koloidy
také bílkoviny a pod. Obsahuje všechny známé přírodní 
prvky potřebné pro výživu našeho organismu kromě selenu. 
Med je vynikajícím zdrojem okamžité energie při fyzickém 
nebo psychickém vyčerpání. Obsahuje jednoduché cukry, 
které ihned přecházejí do krve a jsou rozváděny k buňkám. 
V některých státech léčí medem pacienty v nemocnicích 
přikládáním medu do otevřených ran. Med nevadí 
diabetikům, ale podporuje u nich chuť na sladké. Dá se 
dobře upotřebit v kosmetice a výhodou je i to, že se po něm 
netloustne. Pokud kupujeme med, tak je dobré, když nám 
včelař dovolí prohlédnout si úly. Také medomet by měl být 
z nerezu a víčka samozřejmě nová.
 Obdivujme naše pilné včeličky, jak to všechno tak dobře 
umí a děkujme jim za zdravou dobrotu, kterou nám každý 
rok připravují. Poděkujme také starším včelařům za jejich 
užitečnou práci. Mladým už se do toho nechce.   
 

Jana Sobolová

ŤUHÝK
Trnitými křovinami 
porostlé meze okraje 
cest a železniční náspy 
obývá pozoruhodný 
pěvec – ťuhýk obecný. 
Délka jeho těla je 17 
cm. Sameček má šedou 
hlavu s nápadnou 
černou páskou přes 
oko, rudohnědá 
záda a světlé břicho. 
Samička je rezavo-
hnědá s vlnkovanou 

spodinou těla. Ťuhýci jsou tažní. Ze svých afrických 
zimovišť se k nám vrací až na přelomu dubna a května, 
zpět odlétají v srpnu a září. Brzy po příletu začne pár stavět 
hnízdo nejčastěji v keřích šípku, hlohu nebo trnky. Snůška 
čítá 4-6 světlých rezavohnědě skvrnitých vajíček. Ťuhýk je 
pěvcem s dravčí povahou. Hlavní složkou jeho potravy je 
různý hmyz, příležitostně uloví i malého hada, ještěrku či 
drobného hlodavce. Někdy loví do zásoby a svou kořist si 
napichuje na trny keřů v okolí hnízda. 

Z PTAČÍHO SVĚTA 

Dříve býval ťuhýk obecný běžným obyvatelem našeho kraje. 
Během posledních let se však jeho početné stavy začaly 
prudce snižovat a nyní zde hnízdí již jen na několika málo 
místech. Ústup byl zaznamenán nejen na celém území 
našeho státu, ale i jiných evropských zemích. Řídce u nás 
hnízdí ještě ťuhýk šedý. Ten je veliký asi jako kos s šedo-
černo-bílým zbarvením těla. Nejčastěji jej zahlédneme 
v zimě na drátech elektrického vedení nebo na vrcholcích 
stromů lemujících silnice. Bývají to zástupci severských 
populací, kteří k nám přilétají za přijatelnějšími klimatickými 
podmínkami. Poslední dva z této rodiny ťuhýk rudohlavý 
a menší z naší přírody již vymizeli.

Důvodem úbytku ťuhýků je především likvidace jejich 
přirozeného prostředí. Křovinaté meze a polní remízky 
musely ustoupit potřebám moderního hospodářství, a tak 
zanikla území, kde nacházela útočiště celá společenství 
nejrozmanitějších rostlinných a živočišných druhů. 
O domov, bezpečný úkryt a tolik potřebný klid přišla i drobná 
zvěř. Křovinami porostlé meze nemívaly v krajině jen tento 
význam, ale pomáhaly také při déletrvajících vydatných 
deštích zadržovat stékající vodu, a tím bránily splavování 
půdy z polí.

Pavel Jakeš
ilustrace: ťuhýk obecný)
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KONCERT 
V RÁMCI DĚTSKÉHO HUDEBNÍHO KURZU

Dovolujeme si Vás pozvat na dětský koncert, který se koná  
14. 7. 2007 v 17:00 hodin v kostele sv. Michaela ve Křemži.

Tento koncert si pro Vás budou připravovat křemežské děti celý týden v rámci hudebního kurzu pod 
vedením Marty Vávrové.

Kurz bude zaměřen na lidovou píseň, na vlastní hudební a hudebně dramatické projevy dětí. V neposlední řadě děti 
nastudují písničky na jednu stránku od Bohuslava Martinů, které zazní na závěrečném koncertu.

V rámci hudebního kurzu budou probíhat též poslechové hodiny hudby, ve kterých si děti – posluchači – vyslechnou 
např. Otvírání studánek od Bohuslava Martinů, českou operu od Antonína Dvořáka – Rusalka a pohádku Čert 
a Káča od téhož autora.

V úterý a ve středu posluchače mimo studijní program čekají dvě zábavné přednášky, ve kterých Mg. Irena Jakešová 
a Jan Čížek představí hudební nástroje. 
Každé odpoledne se budeme věnovat lidové písni v přírodě, což by mělo vést ke kreativitě a zvýšení vnímavosti dětí. 
V této oblasti bude se zpěvačkou  Martou Vávrovou spolupracovat hudebnice a sochařka Mgr. Anna Pešková. 

Při závěrečném koncertu účastníky kurzu doprovodí na klavír Petr Vašíček.

Na závěr koncertu a kurzu  bude PŘEKVAPENÍ v podobě dortu (pro děti připraví F. Nosek, Radniční restaurace 
Křemže).

Studijní prostory pro posluchače poskytne katolická farnost Křemže.

Přejeme Vám všem hezké prožití léta a těšíme se na Vás při koncertě.
Marta Vávrová

EUTHANASIE = DOBRÁ SMRT?

Znám jen jednu dobrou smrt. Zemřít v kruhu rodiny. Pokud 
možno pracovat do poslední chvíle. A když přijde chvíle 
odchodu, chtěl bych, aby mne moje žena držela za ruku 
a druhou rukou mne pohladila po vlasech, které již mít 
nebudu, abych se nebál té neznámé cesty. A může mne 
hýčkat: Žil jsi dobrý, spravedlivý život, oni tě přijmou… 
A rodina může být kolem, a aby nebrečeli, mohou odříkávat 
umělé modlitby... Podobnou smrt může člověk prožít 
v hospici.
Všechna ostatní umírání jsou horší. Smrt v nemocnici je 
většinou odchodem v naprostém opuštění. Nikdo nemá na 
umírajícího čas, nikdo ho nedrží za ruku, nikdo ho nepohladí 
po tváři…
Poslanec za ODS Boris Šťastný chce uzákonit, aby lékař 
směl pacienta usmrtit. Boris Šťastný je mladý, nezkušený, 
neví nic o životě. Neví, proč tato zákonná možnost usmrcení 
je věcí ošidnou. Jistá „euthanasie“ se děje denně, více či 
méně hrubě. Ale denně. Vnímaví lidé ví, o čem mluvím. 
Proto není vhodné ji povolovat zákonem.
A dát možnost usmrcení do rukou lékařů, kteří prožili 

léta ponižování lidské důstojnosti a proměnu osobnosti 
ve služebnici komunistické ideologie, kteří v současnosti 
podstupují degradaci svého stavu, kterou kompenzují pocity 
nadřazenosti a pocity božské všemohoucnosti, považuji za 
zvláště riskantní.

Nechci být zabit, i když budu vědět, že moje dny jsou 
sečteny. Já chci svůj život prožít do posledního dne, 
který mi byl dán k prožití. Nechci být zabit, protože budu 
v depresi. Chci, aby moje deprese byla léčena. Nechci být 
zabit, protože mne bude něco bolest. Chci, aby moje bolest 
byla řádně tlumena. Nechci být zabit, protože na moje lůžko 
čeká jiný pacient. Nechci být zabit, pokud dědicové budou 
netrpělivě čekat na můj majetek.
O euthanasii většinou mluvíme, dokud jsme mladí, dokud 
jde o smrt těch druhých. Pokud jsme starší a smrt se nás 
začíná týkat, většinou chceme řádnou léčbu. Proto odmítám 
legalizovat zabití pacienta lékařem. Nejde o dobrou smrt! 
Nejde o euthanasii!

 MUDr. Bohumír Šimek
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O BYLINÁCH

Některé byliny se na 
zahradě snadno rozrůstají. 
Například máta se se svými 
oddénky snadno objeví 
tam, kde byste ji nečekali. 

Proto je dobré pěstovat mátu na místě, kde vám nebude 
vadit její bujení.

Dnes se na trhu i v přírodě nachází mnoho kultivarů máty. 
Mají sice podobné léčivé účinky, ale obsah jednotlivých látek 
je rozdílný – dle druhu.
Ve Vašem blízkém okolí rostou asi tři druhy máty, ale mátu 
peprnou jsem volně neviděla.

Máta peprná (Menta piperita) má dlouhé lesklé listy 
a načervenalou lodyhu. Má nejčistší mátovou vůni. Přidává 
se do mnoha čajových směsí. Pokud jí máte na zahradě, 
můžete si udělat čaj z čerstvé rostliny.
Zmírňuje nadýmání, tlumí křeče v trávicím traktu, povzbuzuje 
vylučování trávicích šťáv. Používá se při nechutenství, 
zánětu hrtanu a průdušek.

Další bylina, kterou doporučuji pěstovat na zahradě, je 
meduňka lékařská (Melissa Officinalis) je známá svou 
citrónovou vůní. Vzhledem k tomu, že má uklidňující účinky, 
se přidává do čajů nervových, na spaní a na vysoký krevní 
tlak. Přidává se i do směsí tlumící nadýmání a břišní křeče.

Dobromysl obecná (Oreganum volgare) je bylina, která 
hojně roste na Dívčím kameni, ale i na našich zahrádkách. 
Možná máte jen různé kultivary. Je to dezinfekční rostlina, 
která podporuje odkašlávání. Přidává se do směsí na 
uklidnění, trávení, čistících čajů atd. 
Zevně se používá na obklady při zduřelých mízních uzlinách 
a do koupelí pro neduživé děti.

Někteří z vás, kteří máte na zahradě tyto rostliny, je 
smícháváte dohromady. 
Myslím, že ne každému bude dělat dobře kombinace 
meduňky s dobromyslí. Obzvlášť by si měli dát pozor na 
tyto byliny lidé, kteří užívají léky na srdce. Pokud nemáte 
poměry povolené do směsí, doporučuji užívat jednotlivé 
byliny, ale jen krátkodobě nebo příležitostně.

Každá jednodruhová bylina by se neměla užívat dále než 
14 dní.  Pokud nemůžete spát, tak si můžete namíchat čaj 
na spaní kombinací meduňky, chmelu a lípy. Jako doplněk 
můžete použít Valeriánské kapky z kozlíku lékařského.
Na trávení si můžete sami namíchat směs z máty, řepíku 
a měsíčku. Dobromysl se přidává do směsí v přesném 
poměru. Pokud nemáte osvědčenou recepturu, užívejte ji 
samostatně. 
                                         Pěkné léto přeje 

 – gaudi –

Před rokem jsem tyto recepty psala do novin, ale 
vzhledem k zájmu čtenářů si dovolím se opakovat 
a přidat ještě jeden navíc.

Pomazánka z červené čočky
Základ: do rozvařené červené čočky přidáme osmaženou 
nadrobno nakrájenou cibuli a česnek na olivovém oleji.

1. možnost:  přidáme lž. hořčice (BIO)
                       nastrouháme 2 – 3 kyselé okurky
2. možnost:   přidáme 2 česnekové stroužky
   přidáme na špičku nože kumín 
   (indické koření) 
Do základu je možné přidávat různé ingredience dle vaší 
fantazie.

Kumín: Indický kmín s charakteristickou chutí. Velmi 
prospěšný při trávení. Možnost zakoupení  v kořenářství 
v Krajinské ulici v Č. Budějovicích.

Hummos (pomazánka z cizrny)
Namočenou cizrnu přes noc slijeme a uvaříme, nejlépe 
v tlakovém hrnci dle návodu.

Na 250 g cizrny přidáme:
- 15 cl Tahimi (sezamové máslo)
- 3 stroužky česneku
- šťáva z citrónů nebo umeocet
- dle potřeby sůl
Vše rozmixujeme.

Většinu surovin lze koupit ve zdravé výživě v Českém 
Krumlově nebo v Českých Budějovicích. Pokud na 
ochucování pomazánek použijete umeocet, který je velmi 
zdravý, nemusíte už používat sůl, jelikož je slaný a kyselý 
zároveň.

-  gaudi -

POMAZÁNKY NA LÉTO
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VELKÉ DOBRODRUŽSTVÍ 
MŮŽE BÝT I  CESTA ZA VELKÝM 

DOBRODRUŽSTVÍM

 

Eliška BÍCOVÁ
Mříč - 4. 5. 2007

Přemysl STRÁSKÝ
Chlum – 10. 5. 2007

Tomáš HÁLEK
Loučej – 11. 5. 2007

Michaela KOUBOVÁ
Křemže – 29. 5. 2007

František HRUBEŠ
Chlum – 6. 6. 2007

Jakub SCHUSTER
Křemže – 8. 6. 2007

Dagmar SCHNEIDEROVÁ
Lhotka – 75 let

Marie BENDOVÁ
Křemže – 80 let

Tomáš KOUBA
Lhotka – 76 let

Václav STEHLÍK
Mříč – 66 let

Marie VÍTKOVÁ
Křemže – 94 let

Božena DUDOVÁ
Bohouškovice – 58 let

V minulém článku jsem slíbila, že v příštím vydání Křemežska najdete 
první konkrétnější zážitek z mého dobrovolnicky-cestovatelského pobytu 
v Ekvádoru. Jelikož si myslím, že velké dobrodružství může být i cesta za 
velkým dobrodružstvím, dnešní článek bude právě o takovéto cestě. Cestě 
z Prahy Ruzyně přes Amsterodam a Houston do Quita, hlavního města 
Ekvádoru. 

Cestovaní letadlem zbožňuji. Ať již cestu „tam“ v očekávání nových zážitků, 
poznatků, tak i cestu zpět v očekávání „co bude doma“, co bude „pak“. Můžete 
mi oponovat: „A co všechno to čekání, kontroly, zouvání bot, dobíhání „boarding 
time“, hledání těch správných „gatů“ a zase kontroly?“ Vše má prostě pro i proti, 
zážitky jsou ale každopádně úžasné!

Hned na Ruzyni jsme do letadla nastoupili a odstartovali s více jak půlhodinovým 
zpožděním. Letadlo prý mělo zpoždění již z Bejrútu a pak ho museli připravit na 
další cestu. Tak jsem se ptala letušek, co mám dělat, pokud nestihnu přestup, 
kde si přebookovat letenky a podobně. A ony mi odpověděly, že cesta je sice 
inzerovaná na hodinu a tři čtvrtě, ale že poletíme jen hodinu a čtvrt a tím pádem 
to stihnu. Ještě než jsme dosedli na přistávací plochu amsterdamského letiště, 
tak jsem stála u východu – za což jsem pochopitelně dostala vynadáno. Ale lepší 
trocha hrubších českých slov (obzvlášť, když byly na dlouhou dobu poslední) 
než strávit celý den na letišti jako minule na pařížském Charles de Gaulle, to už 
bych si nerada zopakovala. Pak jsem běžela přes celé letiště (to amsterdamské 
není tak malé). Nejdříve jsem musela zjistit, z jaké „gate“ mi spoj do Houstonu 
odlétá, a pak jsem v pohorkách (nacpěte je do batohu) sprintovala s batohem, 
foťákem a notebookem do té správné „gate“ (kupodivu byla až úplně vzadu). 
Celá zpocená (včetně krajkového spodního prádla, neb sem netušila, že bych 
mé moirové, senzorové a craftové potřebovala ještě dříve než v pralese či na 
horách), s rozvázanými tkaničkami u pohorek a sotva slova schopna jsem 
dorazila ke kontrole, kde se na mne vrhli s otázkami, co všechno mám, proč 
a kdesi cosi (let do Spojených států jako vyšitý). A prý, že mám velké štěstí, že 
normálně je již kontrola zavřená a pasažéři jsou již v letadle, ale dneska mají 
zpoždění. Hned jak mi všechno prošacovali, nechali mě vypít půllitrovou láhev 
vody (což po sportovním výkonu na letišti nebyl problém), tak ti „bodyguardi“ 
zavřeli „bránu“, sbalili se a odešli. Asi tak za deset minut jsme nastupovali. Takže 
jsme měli přibližně padesátiminutové zpoždění, ale prý to ve vzduchu doženeme 
(což se bohužel nestalo). Cesta přes oceán byla docela fajn, trochu jsem si 
popovídala se svým spolucestujícím, právníkem ze Salvadoru. Neuměl anglicky, 
takže sem si prvně procvičila mých pět lekcí španělštiny. Pak jsme si vyměnili 
místa, pustil mě sednout k okýnku, jelikož jsem mu řekla, že jsem „la cartógrafa“ 
a že mě land use opravdu zajímá. Vůbec jsem netušila, ze poletíme přes Anglii, 
těsně pod Grónskem, přes Kanadu, Labradorský poloostrov a velká jezera. 
Také sem netušila, ze Houston je na jihu USA (prostě v Texasu) – což bych jako 
vystudovaný geograf neměla asi vůbec ventilovat, ale já vždy říkám, že chodící 
encyklopedie nejsem. 

Při vyplňování formulářů na vstup do USA (vlastně jen transfer, ale tenhle 
pojem oni asi neznají a všichni pasažéři musí projít stejnými procedurami) jsem 
zjistila, že si budu muset znovu „přečekovat“ batohy, že to automaticky do Quita 
nepoletí – přestože jsem to měla na lístku a pracovníci na Ruzyni mě ujišťovali, 
že se o batohy až do cílové destinace vůbec starat nemusím. A jelikož jsme měli 
zpoždění, tak jsem se na nastávající chvíle v USA opravdu těšila. 
Nejdřív jsem doběhla k imigrační kontrole, tam si vystála dobrou hodinku 
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(a to jsem nenápadně prolézala mezi tím zábradlím pro 
kravičky – ale když jsem se místních úředníků ptala, že mi 
letí letadlo a že to nestíhám, tak mi jen řekli: „Madam, to si 
prostě musíte vystát, jste v Houstonu“. Kontrola byla jako do 
vězení, vzali mi otisky prstů, posvítili něčím do oka, zeptali 
se na několik podle mne stupidních otázek (jako vždy při 
vstupu do této země) a „welcome in USA“. Nechápu, proč 
nemají, stejně jako na jiných letištích, udělaný transit, proč 
všichni musí projít imigračním, když „ven“ vůbec nepotřebují. 
No nic, neptejte se, jste ve Spojených státech amerických, 
tak za to buďte vděční. Pak jsem si našla batohy, znova 
jsem je u Continental musela checkovat, zároveň mi dali 
jiný boarding pas (ten z Prahy prý neplatí) a pádila jsem na 
tu správnou gate (jak asi tušíte, letiště v Houstonu nebude 
malé). Následovala další kontrola (a zase s frontičkou, 
kterou jsem opět nenápadně předbíhala – až  mě policista 
seřval, co to dělám – ale jedna pani se mě zastala, že 
vypadám jako její dcera a že jí včera jedno letadlo uletělo, 
tak abych to stihla alespoň já) – musela jsem si opět zout 
pohorky, vyndat notebook, sundat pásek, atd….). Pak 
byla ještě jedna kontrola a nakonec jsem, opět celá rudá 
(uhoněním i vzteky) stála před gatem do Quita. Ani jsem si 
nestačila koupit magnet z Houstnu. V hlavě mi zněla slova 
mé švagrové (také vášnivé sběratelky magnetů): „Když 
nemáš magnet, jako bys tam nebyla“ – tak to bych jí ráda 
něco řekla, neb minimálně houstonské letiště jsem si užila 
dosyta!  

Do letadla směr Quito jsme nastoupili pouze s 15minutovým 
zpožděním, ale zato jsme pak uvnitř čekali na jeden opožděný 
batoh a hlavně pak skoro hodinu na startovací ploše, neb 

byla „zácpa“ a my museli čekat, až odstartuje dalších asi 
13 letadel. Byla jsem ze všeho již tak unavená, že jsem 
náš start v podstatě zaspala. Noční let do Quita byl i přes 
neskutečnou únavu nádherný. Seděla jsem u okýnka, bylo 
jasno, takže ta osvětlená města pod námi - to byla nádhera, 
škoda, že něco takového nelze vyfotit. Také jsem zažila 
první šok, když mluvil pilot španělskou verzi těch „bla bla 
bla“, tak to byl takový fofr, že jsem rozuměla pouze Gracias 
por su atención. 

Do Quita jsme dorazili asi o půlnoci (místo v deset), ani 
nevím, jak sem na sebe naskládala všechny své batůžky 
a tašky a už jsem se zdravila s paní, která mě na letišti 
vyzvedla, a u které jsem následně strávila první tři týdny 
svého pobytu. Naskládaly jsme se do taxíku a já ho před 
jejím domem zaplatila. Jedna věc mi totiž došla velice brzo – 
dobrovolníků je tady více (v různých nadacích), ale většinou 
si ještě užívají, prostě nedostatkem peněz netrpí a jsou to 
praví gringos (a kupodivu si to mysli i o mně, co naplat).

 Pak už jsem se chtěla jen osprchovat a padnout do postele, 
neb den a půl v letadle (s časovým posunem zpět vlastně 
dva), přebíhání letišť, kontroly, přenášení batohů, změna 
času i nadmořské výšky (Quito leží v nadmořské výšce 
2800 m n.m.) s člověkem trošku zacloumá. Ale ouha, voda 
tekla jen studená, spíše přímo ledová. To je tedy začátek, 
pomyslela jsem si. To jsem ale ještě nevěděla, že bych měla 
být ráda pokaždé, když se budu moci večer vysprchovat 
alespoň v „nějaké“ vodě.   

Mgr. Troupová Jana

PŘEDCHŮDCI KŘEMEŽSKÉHO VELETRHU

Tomu, co dnes nazýváme veletrhem, se dříve říkávalo jarmark neboli trh. Pohledem do zažloutlých stránek 
Okresního státního archivu v Českém Krumlově si připomeňme, co dnešnímu typu veletrhu předcházelo. 

Nejprve několik poznámek o stavu průmyslu a obchodu ve Křemži na počátku minulého století, protože tento byl rozhodující 
pro snahu trhy pořádat.
Průmysl zde zcela chyběl. Dokazuje to zápis z roku 1923 v obecní pamětní knize, kde doslovně můžeme číst: “Velikou 
škodou jest, že v obci křemežské nestává většího průmyslového podniku, který by pracovnímu lidu zdejšímu poskytl 
trvalého zaměstnání; proto také lid ten poukázán jest alespoň po dobu letní na výdělek v cizině.”
O obchodu je zmínka již příznivější: “Co se týče obchodu je týž zde dosti četně zastoupen. Jest zde sedm obchodů se 
zbožím koloniálním a potravním, dva obchody se zbožím střižným, dva obchody se zbožím zlatnickým a hodinářským, 
šest řezníků a uzenářů, jeden dělnický konzum, jedno hospodářské družstevní skladiště.” Dále seznam pokračuje výčtem 
mlýnů. Seznam začíná mlýnem křemežským “... s vodním turbínovým pohonem, v němž v r. 1906 elektrárna zřízena 
byla. Podnik tento obcí a mlynářem Josefem Čížkem založený se již po 17 roků velmi dobře osvědčuje.” Dále se zmiňují 
mlýny v nejbližším okolí, jako jsou mlýny Vackovský Jana Štěpána, Hamerský, mlýn červený Valíka a mlýn Šimečků Linhy-
Andrle.
Také řemesla jsou zde hojně zastoupena. Převažovala ta, která využívala suroviny dosažitelné v nedalekém okolí. Živnostníci 
byli spravováni dvěma živnostenskými společenstvy, která byla podřízena dozoru živnostenského komisaře Vojtěcha 
Schneidera. Ten byl v době zápisu také obecním kronikářem. Proto za jeho jménem v závorce můžeme nalézt poznámku 
“dozoru mému.” Abychom si udělali představu o rozsahu nabízených služeb, pohroužíme se do seznamu živnostenského 
společenstva, kde byli vedeni: “3 hostinští, 2 obchody s dřevěným nádobím, 2 trafiky, 1 prod. hliněného nádobí, 4 hokynáři,
1 cukrář, 2 zelináři, 2 povozníci, 1 holič, 1 kominík, 2 pokrývači, 1 pradlena, 3 krejčí, 2 švadleny, 8 obuvníků, 4 truhláři,  
2 hodináři, 3 pekaři, 2 bednáři, 2 koláři, 1 sedlář a čalouník, 1 košíkář, 1 košinář, 1 kloboučník, 3 cihelny, 1 výroba dřevěných 
obručí.”
Za zmínku stojí výčet zde podomácku vyráběného dřevěného zboží, které se hodně vyváželo do okolních měst. Zmínka 
je o košťatech, podělávkách, dřevácích, opálkách, koších, hrábích, trdlicích, samokolech, trakařích a mnohých jiných 
výrobcích.
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Usnadnění a tím zvýšení prodeje zde vyráběného zboží 
se mohlo dosáhnout přilákáním zákazníků. To měl, mimo 
jiné, zajistit prodej živých zvířat. A tak se Veleslavnému c.k. 
místodržitelství v Praze dne 20. října 1892 zasílá úřední 
žádost č. 425 “o udělení  povolení k oprávněnosti odbývání 
týdenních a výročních trhů na potraviny, plodiny a výrobky 
hospodářské, na dobytek hovězí a vepřový zde v městysi 
Křemži, kteréžto týdenní trhy by se zde v každý úterý po 
celý rok, na dobytek hovězí a vepřový v době od 1. dubna 
do konce října každého roku odbývati měli.” 
Zdůvodnění žádosti obce Křemže se mimo jiné dokládalo 
vzdáleností od míst, kde se trhy konaly: “...že dobytkem 
hovězím jakož i vepřovým jest do všech stávajících trhů 
daleko, jako na příklad do Netolic 2 a půl míle, do Budějovic 
2, do Krumlova 2 a do Chvalšin též 2 míle.” Tato poměrně 
velká vzdálenost měla za následek, že “Jmenovitě mladý 
a dobytek vykrmený kteréhož ve zdejší krajině jest větší 
množství, těžko na vzdálené trhy jest dopraviti.” A když se 
přes všechny očekávané potíže přece jenom začal dobytek 
na trh hnát, pak “Zejména dobytek jatečný z pravidla 
zůstává na cestách ležeti a hospodář jest nucen za každou 
cenu jemu nabídnutou jej prodati, což hospodáři škoda 
povstává, aneb když z daleka a obtížnou cestou přijde na 
trh v uboženém stavu, že pak na ceně velice ztrácí.”
Při pročtení alespoň uvedených řádků čtenář nabývá dojmu, 
že takové argumenty jsou dostatečně pádné, aby trhy byly 
povoleny. Veleslavné c.k. místodržitelství však bylo jiného 
názoru a konání trhů zamítá. To proto, že “...dle požadavku 
výnosu vysokého c.k. ministerstva vnitra ze dne 20. června 
1895 (tedy dva a půl roku po podání žádosti! pozn. autora) 
ze strany obce ohledně polohy a zařízení dobytčího tržiště 
vyhověno nebylo. Zároveň však podotknuto, že obci zůstává 

volno tuto žádost obnoviti...”
A tak 3. dubna 1901 podpořen představenstvem obce 
a městyse Křemže, městský starosta František Valenta 
píše opakovanou žádost doplněnou přesnými daty, kdy by 
trhy měly proběhnout. Aby se úřednímu šimlu c.k. zavděčil, 
na konci své šestistránkové žádosti devotně připisuje: “Ku 
konci dovoluje si na to poukázati, že v pádu udělení žádané 
oprávněnosti, jsme ochotni potřebné tržiště dle nákresu 
zaříditi a o dohled policejní se postarati.”
Leč i tato žádost vyzní naprázdno, a tak 21. června 1906 
se Purkmistrovský úřad v Křemži obrací opakovaně na 
“Slavné c.k. okresní hejtmanství spadající pod veleslavné 
c.k. místodržitelství v Praze.” Tentokrát pro slib, že bude pro 
policejní dozor na tržišti zřízena zvláštní místnost, že bude 
vždy přítomen okresní zvěrolékař, že budou zřízeny tzv. 
isolační stáje pro nemocný dobytek, že je smluvně zajištěn 
pozemek a spousta jiných, se dlouho očekávané stává 
skutkem a trhy jsou od roku 1908 povoleny.
A tak se začíná živnostníkům a sedlákům blýskat na lepší 
časy. Trhy týdenní se konaly každé úterý. “Tři výroční 
trhy na dobytek hovězí a vepřový” se konaly druhé úterý 
v měsíci únoru, v úterý po druhé neděli velikonoční a v úterý 
před svatým Bartolomějem. O výsadu, o kterou křemežští 
šestnáct let usilovali, přišli za druhé světové války.
Křemežský veletrh je novodobým pokračováním této 
tradice.

Prameny: Okresní státní archiv Český Krumlov
Zpracoval: P.R.

Poznámka pod čarou:
Text v uvozovkách jsem pečlivě opisoval včetně chyb.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Ve středu 20. června 2007 se v sále Radnice úřadu městyse Křemže konalo slavnostní vítání občánků. Zúčastnilo se  
10 dětí se svými rodiči. Tentokrát jsme měli tu čest přivítat mezi nás 10 děvčat a z toho i  jedny dvojčata.
Slavnostní atmosféru vytvořily děti z MŠ Křemže pod vedením paní učitelky Lechnerové. Poté pozvané děti přivítal starosta 
městyse  pan ing. Josef Troup. 
Fotografie z vítání občánků si rodiče mohou vyzvednout na matrice úřadu městyse Křemže.

Dana Bartošová - matrikářka 
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Sbor dobrovolných hasičů ve Mříči byl založen 21. července 
1926 a čítal 20 členů zakládajících, 40 činných a 20 
přispívajících. Před 80 lety v r. 1927 bylo postaveno na návsi 
skladiště pro stříkačku a hasičské nářadí. Stavba si vyžádala 
pouze náklady na krytinu, cement a vápno, ostatní bylo 
vykonáno svépomocí. Dělníci nalámali kámen, rolníci dali 
dříví a potahy, zedníci zdarma stavěli. Zdejší pila nařezala 
dříví a tesaři provedli tesařské práce. V krátkém čase stálo 
skladiště čisté a pěkné, jako vzorný příklad jednoty občanů.

Sbor zakoupil moderní motorovou stříkačku o 26 k. s. 
s výkonem 780 l/minutu a 300 m hadic, která byla vysvěcena 
1. července 1927. Na slavnost se dostavilo 18 okolních 
sborů, mimo jiné i německý sbor z Holašovic. V r. 1928 
přistavěna věž 13 m vysoká na sušení hadic.

3. června 1928 proběhl na zahradě u Ševců a Houzarů 
sjezd  První hasičské župy na českém jihu. Přes nepřízeň 
počasí se slavnost vydařila. Obětavé ženy napekly za 
1.000 Kč cukrovinky do bufetu, byl zakoupen vepř, 20 kg 
párků, podávaly se obědy, pivo, byla provozována tombola,  
bazar i rybolov.

Investicemi do stříkačky i skladiště - později se začalo říkat 
zbrojnice – se sbor zadlužil téměř 50.000 Kč. Obec v r. 
1927 a 1928 pomohla částkami 1.000 Kč. Sbor sice žádal, 
aby byla zavedena pivní dávka v jeho prospěch (z 1 l piva 
2 haléře), ale nepochodil. Ochotnický spolek „Vlastenci“ 
však věnoval 5 hasičských pracovních obleků za 500 Kč, 2 
žebříky za 400 Kč a sud benzínu v ceně 600 Kč.

Prvním starostou sboru byl zvolen František Velíšek, rolník 
ze Mříčí č. 2, velitelem sboru Jan Bíca, kameník ze Mříčí č. 
36, jednatelem Jan Ptáčník, strojník ze Mříčí a pokladníkem 
Jakub Kadlec, rolník ze Mříčí.
Mříčí se může chlubit, že v tomto ohledu předstihlo aktivitou 
svých hasičů mnohé okolní obce. 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VE MŘÍČI 
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- 13. února 1934 na konci masopustu vypukl při taneční zábavě požár v hostinci 
p. Šestáka ve Slavči, což vyvolalo vznik Sboru dobrovolných hasičů ve Slavči, 
28. ledna 1940 i v Bohouškovicích.

- Po ukončení války vybudovali mladí na Mříčském vrchu taneční parket, první 
zábava byla 17. července 1945.

- Aby bylo možno pořádat v zimě zábavy a plesy, byl postaven svépomocí 
kulturní dům, otevřený 27. srpna 1961.

- Na místě staré opuštěné kovárny vyrostla v r. 1980 nová hasičská zbrojnice 
s klubovnou.

- z Pamětní knihy obce Mříč vybral F. Sarauer -

Svěcení stříkačky ve Mříči v červenci 1946

REDAKCE 
BLAHOPŘEJE

panu 

Václavu 
Jankovskému,

který dostal medaili 
„Za věrnost II. stupně“,

vyznamenání 
Hasičského 

a záchranného sboru.

Dne 4. 7. 2007 měl ve Křemži zastávku historický vlak, který přijel 
při příležitosti 115. výročí trati České Budějovice – Nová Pec.  

Vlakem přijeli zástupci vlády,  Jihočeského kraje a Českých drah.

Na houby do lesa?? 
Ne, stačí vyjít před radnici.
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ZÁLOHA 
NA VODNÉ A STOČNÉ

se vybírá ve dnech středa až pátek: 

 červenec 11. – 13. 07. 2007
srpen 15. – 17. 08. 2007
září 12. – 14. 09. 2007
říjen 10. – 12. 10. 2007

 listopad 14. – 16. 11. 2007
 prosinec 12. – 14. 12. 2007

Středa: 12:30 – 17:00 h, 
čtvrtek: 12:30 – 16:00 h, 
pátek: 12:30 – 14:30 h 

v přízemí Radnice Křemže, č. dveří 11

Tisková zpráva:
Jak přitáhnout turistu

Místní akční skupina Blanský les – Netolicko o.p.s. 
pořádá seminář pro podnikatele v cestovním 
ruchu s názvem: „Jak přitáhnout turistu“. 
Seminář se koná v Netolicích 30.7. 2007 v budově 
Městském úřadu od 16:00. Programem semináře 
bude seznámení s aktualitami v oblasti dotací 
v cestovním ruchu a s možnostmi propagace 
vašeho penzionu. Upřímnou radost nám udělal 
také zájem o nové logo regionu - Peklík a o nový 
informační systém BLANET. I jim bude věnována 
krátká chvilka. Vstup je zdarma, předpokládané 
ukončení semináře v 17:30. 

Těšíme se na vás
Kancelář Destinačního managementu MAS 

Blanský les - Netolicko

Kontakt: Viktor Hintnaus
 tel. 777 617 291

www.mas-netolice.cz
 www.blanet.cz

mas@netolice.cz
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MĚSTYS KŘEMŽE
v y h l a š u j e

dle ustanovení §7 zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících územních samosprávných celků

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA MÍSTO ÚŘEDNÍKA:
- MZDOVÁ ÚČETNÍ, REFERENT AGENDY EVIDENCEOBYVATEL,

OBČANSKÝCH PRŮKAZŮ, CESTOVNÍCH DOKLADŮ.

Místo výkonu práce:    Úřad Městyse Křemže

Platové zařazení:  9. platové třída dle nařízení vlády č. 330/2003 Sb., o platových 
                               poměrech zaměstnance ve veřejných službách a správě

Předpokládaný termín nástupu:  srpen 2007

Pracovní poměr: doba neurčitá

Výběrového řízení se mohou zúčastnit uchazeči, kteří:

I.   splňují následující předpoklady pro vznik pracovního poměru úředníka ve smyslu
      ust. § 4 odst. 1) uvedeného zákona, tj. úředníkem se mohou stát fyzické osoby, které:

� jsou státními občany České republiky, popřípadě fyzické osoby, které jsou cizími státními občany a mají trvalý pobyt v ČR
� dosáhly věku 18 let
� jsou způsobilé k právním úkonům
� jsou bezúhonné ve smyslu ustanovení § 4 odst. 2) uvedeného zákona
� ovládají jednací jazyk

II.  splňují další podmínky stanovené vedoucím úřadu pro tento výběr, kterými jsou:
� úplné středoškolské nebo vysokoškolské vzdělání /ekonomický směr výhodou/
� schopnost samostatného rozhodování
� orientace ve správním právu vítána
� znalost práce s PC (MS WORD, Excel, Outlook, DOS, internet)

III. podají písemnou přihlášku, která musí obsahovat tyto náležitosti: 
a) jméno, příjmení, titul uchazeče
b) datum, místo narození uchazeče
c) státní příslušnost uchazeče
d) místo trvalého pobytu uchazeče
e) číslo OP nebo číslo dokladu o povolení k pobytu, jde-li o cizího státního občana
f) datum, podpis uchazeče

IV. připojí k přihlášce tyto doklady:
       a) životopis, ve kterém se uvedou údaje o dosavadních zaměstnáních a o odborných 
           znalostech a dovednostech (strukturovaný životopis)
       b) výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce
       c) ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání
       d) podepsané prohlášení uchazeče v následujícím znění:
           „Poskytnutím svých osobních údajů v rozsahu podkladů pro přihlášku do výběru
           dávám, ve smyslu zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, souhlas k jejich 
           zpracování..“
           Jméno a příjmení, datum narození, vlastnoruční podpis.

Pokud uchazeč nepožádá o vrácení dokladů zpět, budou ihned po ukončení VŘ skartovány.

Lhůta, způsob a místo doručení přihlášek:
Přihlášku s přílohami doručte do 20. 7. 2007 osobně na podatelnu Úřadu Městyse Křemže, Náměstí 35.
Uzavřenou obálku označte heslem „Výběrové řízení“.

Případné informace:
Mgr. Jan Boršovský, tel. č. 380 741 205, 380 741 126
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KŘEMEŽSKÝ VELETRH PO ŠESTNÁCTÉ

Čtvrtek    
 8,30 – 9,00 Slavnostní zahájení
 10,00 – 14,00 Prima Quintett
 10,00 –  16,30 Badmintonové utkání pro    
    příchozí /tělocvična ZŠ/
 14,30 – 19,00 Vysočinka 
 19,30 – 24,00 Bryčka

Pátek
 10,00 – 14,00 Babouci
 10,00 –  16,30 Badmintonové utkání pro    
    příchozí /tělocvična ZŠ/
 14,30 – 17,00 Rozhlasový Swingový orchestr    
    V. Hlaváče
 17,30 – 20,00 HE-Band
 20,30 – 01,00 Diskotéka DJ Kosťa a jeho host

Sobota
   8,00 Volejbalový turnaj smíšených    
    družstev /hřiště Němcalka/

Vážení čtenáři, milí spoluobčané, dovoluji si vás pozvat 
na již šestnáctý Křemežský veletrh. Co je na 16. ročníku 
Křemežského veletrhu zajímavého a co nového?
Podtitul veletrhu „Vše pro domov, zahradu a hobby“ skrývá 
nabídku nejrůznějšího zboží, služeb, dobrého jídla, pití 
a novinek, které nabízejí přihlášení vystavovatelé. K vizitce 
pořadatelů patří promyšlené rozmístění vystavovatelů 
a snaha o to, aby areál byl vždy vzorně upraven; dokonce 
i počasí nám koncem července bývá nakloněno.  Nedílnou 
součástí veletrhu se stal doprovodný program v pivních 
stanech. Programové schéma se nemění, a tak zasvěcení 
vědí, že čtvrtek je den zahajovací a určený pro všechny. 
Večer zahraje na veletrhu oblíbená skupina Bryčka. Pátek 
patří příznivcům Babouků, ale večer si na své přijdou 

mladí a ti, co se mladými cítí – vyřádí se totiž při diskotéce. 
V sobotu mimo jiné vystoupí večer dvě kapely –The Beatles 
Revival, Samsonka, Papouškovo Sirotci. Neděle je sice 
den poslední, ale v programu se objeví vždy zpěvák nebo 
skupina, kteří jsou hodně známí – letos to bude skupina 
Jakub Smolík s kapelou. Také ostatní hudební skupiny 
jsou zárukou kvalitní zábavy po celou dobu trvání veletrhu 
včetně večerní zábavy. Závěrečnou tečku za veletrhem 
udělá, jako již tradičně, velkolepý ohňostroj. Přijeďte se do 
Křemže podívat, nakoupit či se jen pobavit, protože zde 
budou určitě i vaši známí, nemůžete na veletrhu chybět 
ani vy! I letos se těšte na doprovodnou akci, totiž historický 
jarmark na náměstí.

                              Těším se na setkání s vámi
 Ing. Josef Troup – starosta městyse Křemže

 9,00 – 15,00 Badmintonový turnaj o veletržní pohár
 9,30 –  12,00 Simult. šachová utkání /škola/
   10,00 Přednáška Jan Smil a jeho doba   
    /sál radnice/
   12,00 Odhalení pamětního kamene /náměstí/
 10,00 – 13,00 Samsonka
   13,00 Šachový turnaj
 14,00 – 16,00 The Beatles Revival
 16,30 – 19,30 Pavlína Jíšová a přátelé
 20,00 – 01,00 Papouškovo Sirotci

Neděle
 10,00 –  16,30 Badmintonové utkání pro    
    příchozí /tělocvična ZŠ/
 10,00 – 15,00 Podhoranka
 16,00 – 18,00 Jakub Smolík s kapelou
 19,00 – 24,00 Hyalit     
   22.00 Ohňostroj

Program na KV 2007

Po celou dobu KV bude na náměstí probíhat staročeský jarmark.     


